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سعيد احمديان

    گزارش
تيم ملي واليبال 
در ته�ران براي 
حضور در انتخاب�ي المپيک در چين در حالي 
پيگيري می ش�ود که مربيان و ملی پوش�ان 
می گويند محکوم به صعود به المپيک هستند.

کمتر از ی��ک هفته ب��ه آغاز مأموری��ت واليبال 
براي رسيدن به المپيک باقي مانده و شاگردان 
کولاکووی��چ از سه ش��نبه آینده نبردش��ان را با 
هفت تيم آسيایي دیگر براي کسب تنها سهميه 
آس��يا در المپيک توکيو آغاز می کنند. در حالي 
واليباليس��ت های کش��ورمان جمعه عازم چين 
می ش��وند که این روزها کولاکوویچ در آخرین 
تمرینات تي��م که در ته��ران برگزار می ش��ود، 
جدی تر از هميشه ش��اگردانش را براي انتخابي 
المپيک آماده می کند. عصر سه شنبه بود که پس 
از گذشت چند هفته از آغاز تمرینات واليبال براي 
حضور در انتخابي المپيک، رسانه ها این فرصت را 
پيدا کردند تا به سالن واليبال فدراسيون واليبال 
در مجموعه ورزشي آزادي بروند و از سرمربي تيم 
ملي و ملی پوش��ان درباره آخرین وضعيت شان 
براي انتخابي المپيک جویا ش��وند ت��ا هواداران 
واليبال که از هفته آینده دوباره این رشته را در 
صدر خبرها خواهند دید از احوال واليبال پيش از 

پرواز به چين مطلع شوند.
   محکوم به المپيکي شدن هستيم

پس از بازی ه��ای نااميدکنن��ده در جام جهاني 
واليبال، حالا هم��ه در انتظار پوس��ت انداختن 

این رش��ته براي انتخاب��ي المپيک هس��تند تا 
واليباليست های کشورمان بتوانند دومين صعود 
متوالي به المپيک را جش��ن بگيرند. در این بين 
تمام نگاه ها به ایگور کولاکوویچ است، سرمربي 
مونته نگرویی تيم ملي واليبال ک��ه در ماه های 
اخير انتقادهاي زیادي متوجه او بوده اس��ت اما 
فدراسيون واليبال با توجه به زمان کم باقي مانده 
تا انتخابي المپيک، دست به تغيير کادر فني نزد تا 
واليبال در آخرین شانس براي رسيدن به المپيک 
توکيو، همچنان روي کولاکوویچ و اندیشه های 

این مربي حساب باز کند.
کولاکوویچ عصر سه شنبه وقتي در جمع خبرنگاران 
حضور یافت، از س��ختي راه واليبال براي کس��ب 
س��هميه المپيک صحبت کرد: »در کنار اهميت 
بازی های المپيک ، مس��ابقات  انتخابي هم بسيار 
سخت و دشوار هستند و در این مسابقات هر تيمی  
می تواند ش��گفتی بيافریند. از وقت��ی اردو را آغاز 
کردیم با تعطيلی ليگ بازیکنان داخلی را در اختيار 
داشتيم  و به مرور لژیونرها اضافه شدند تا خودمان 
را آماده کنيم. بازیکنان نيز از روز اول باانگيزه بودند 
و اهميت این  مسابقات را می دانند .همه  کشورها 
می خواهند در رقابت های انتخابی المپيک پنجه 
به  پنجه بازی  کنند. ما کار راحتی نداریم، اما سعی 

می کنيم بهترین عملکرد را داشته باشيم.«
با وجود س��ختي کار، اما کمتر ه��وادار واليبالي 
است که با توجه به پيشرفت چشمگير این رشته 
در یک دهه اخير، توجيهي را براي حضور نداشتن 
در المپيک قبول کند، به خصوص که خيلي ها از 

واليبال در توکيو مدال ني��ز می خواهند. چنين 
انتظارات��ي از واليبال س��بب ش��ده کولاکوویچ 
وقتي درباره شانس المپيکي شدن واليبال از او 
می پرس��ند، عنوان کند که محکوم به المپيکي 
شدن هستند: »در واقع همه ما ایمان داریم  که  
می توانيم به المپيک برسيم  و اگر اميد نبود اینجا 
نبودیم. اعتقاد عميقی به کارمان داریم و محکوم 

به المپيکی شدن هستيم.«
محمد موسوي هم می گوید رفتن واليبال ایران 
به المپيک، ش��اید و اگر ندارد. س��رعتي زن تيم 
ملي واليبال که پس از پش��ت سر گذاشتن یک 
نيم فصل خوب در ليگ لهستان و باشگاه اولشتين 
آماده بازگشت دوباره به ترکيب تيم ملي واليبال 
ش��ده، این روزها یکي از بازیکنان آماده اردوي 
واليبال است. او درباره انتظار مردم براي المپيکي 
ش��دن واليبال می گوید: »این  کار برای ما اصلًا 
نباید نشدن داشته باش��د و ما باید صعود کنيم. 
همه می دانيم باید این کار را انجام دهيم و این کار 

را هم انجام  می دهيم.«
   مصدوميت و نداشتن بازي تدارکاتي سد 

راهمان نيست
با این حال علاوه بر حریفان سرسخت، مصدوميت 
بازیکنان مؤثری مانند امير غفور و فرهاد قائمي 
که در جام جهاني به روزهاي خوبش برگشته بود، 
سبب شده نگرانی هایی براي کولاکوویچ به وجود 
بياید. علاوه بر این نداشتن بازي تدارکاتي قبل از 
رفتن به چين نيز بر این نگراني ها بيشتر دامن زده 
است. با این حال کولاکوویچ می گوید که با این 

مسائل کنار آمده است: »تقویم فدراسيون جهانی 
بسيار فشرده است و در آن زمانی برای ریکاوری 
و استراحت بازیکنان در نظر گرفته نشده است. 
در این تقویم فشرده بسياری از بازیکنان بزرگ 
جهان مصدوم می ش��وند. مصدوميت امير غفور 
خيلی دیر اتف��اق افتاد و به اطلاع ما رس��يد، به 
همين خاطر ش��هرام محمودی را به اردو دعوت 
کردیم. از وضعيت او راضی هستم و مطمئنم که 

محمودی می تواند در چين به ما کمک کند.«
س��رمربي مونته نگرویی تيم ملي واليبال درباره 
اینکه چرا تي��م بدون ب��ازي تدارکات��ي به این 
مس��ابقات می رود هم اینطور توضيح می  دهد: 
»دعوتنامه های��ی را به کش��ورهای مصر، تونس 
و قطر فرستادیم، ولی پاس��خ مناسبی دریافت 
نکردیم. از فدراسيون واليبال فرانسه نيز تقاضای 
بازی دوستانه کردیم که آنها با برگزاری این دیدار 
در فرانسه موافقت کردند، اما این امکان برای ما 
مهيا نبود. به همين خاطر بدون بازی تدارکاتی 

راهی انتخابی مسابقات المپيک خواهيم شد.«
با این حال محمد موسوي معتقد است که بازی های 
اول در انتخابي المپيک که مس��ابقات ساده تری 
هس��تند، می تواند به عن��وان ب��ازي تدارکاتي به 
هماهنگي بيشتر تيم کمک کند: »بازی  دوستانه 
هميشه خوب است و  تيم   ما هم یکی از تيم هایی بود 
که بازیکنانش زود به اردو برگشتند، اما متأسفانه 
بازی تدارکاتی نداشتيم. با وجود این دو بازی اول ما 
در چين ساده است و می توان از آنها به عنوان بازی 

تدارکاتی استفاده  کرد.«
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چاره ای جز صعود به المپيک ندارند! حامد قهرماني

فريدون حسن

بدرقه جوانان المپيکي اسکي
مراسم بدرقه کاروان اعزامی به بازی های المپيک زمستانی جوانان 2020 
سوئيس عصر دوشنبه برگزار شد. رضا صالحي اميري، رئيس کميته ملی 
المپيک در این مراسم ضمن آرزوی موفقيت برای اسکی بازان جوان اعزامی 
گفت: » از اسکی بازان انتظار قهرمانی نداریم، اما معتقدیم اسکی می تواند در 
بازی های المپيک 2024 و 2028 با ظرفيت بسيار خوبی که برای توسعه 
این ورزش ایجاد شده نمایش خوبی داشته باشد.« عبدی افتخاری، رئيس 
فدراسيون اسکی نيز عنوان کرد: »بدون تردید این جوانان و آینده سازان 
اس��کی با تمام توان به مصاف حریفان المپيکی خود می روند.« سومين 
دوره بازی های المپيک جوانان 19 دی  تا 2 بهمن در لوزان سوئيس برگزار 
می شود و تيم ملی ایران با ش��ش نماینده و با سرپرستی عبدی افتخاری 
راهی این بازی ها خواهد شد. آرتميس حس��ينی و  روهام صبا )تيم ملی 
اسکی آلپاین(، فرنوش شمشکی  و اميرحسين بندعلی )تيم ملی اسکی 
صحرانوردی(، رکسانا ساوه شمشکی و علی کلهر )تيم ملی اسکی کوهستان( 

ورزشکاران اعزامی به سومين دوره بازی های المپيک جوانان هستند.

ليگ جزيره با VAR مضحک می شود! 
 فن��اوری VAR در هفته ه��ای اخي��ر 
روزهای بدی را پشت س��ر گذاشته، ولی 
روز شنبه این هفته بدون شک بدترین روز 
برای VAR در انگليس بود، چراکه این 
فناوری به اشتباه چند گل را مردود کرد. 
گل هایی که می توانس��ت نتایج بازی ها را 
تغيير دهد و تأثير قابل توجهی بر شرایط 
جدول بگذارد. بازیکنان، مربيان و هواداران 
همه در حال شکایت از VAR هستند و 
من آنها را درک می کنم. هيچ کس از استفاده از VAR راضی نيست. ما در 
واقع با دست خودمان در حال نابودی فوتبال هستيم.  مهم ترین گل هایی 
که این هفته رد شدند و توجه همه را به بزرگ ترین مشکل VAR جلب 
کردند، آنهایی بودند که به دليل آفس��اید مردود اعلام شدند. این بدون 
شک بزرگ ترین مشکل این فناوری است؛ آفسایدهای ميلی متری. در 
این صحنه ها طبق قانون داور باید نس��بت به مهاجم حسن ظن داشته 
باشد، ولی حالا دیگر با استفاده از VAR از این حسن ظن خبری نيست. 
مهم ترین صحنه این هفته آفساید تيمو پوکی از نوریچ بود. اگر گل پوکی 
مقابل تاتنهام از طرف داور قبول می ش��د، هيچ کس اعتراض نمی کرد. 
کسانی که خيلی مته به خشخاش می گذارند، می گویند آفساید بالاخره 
آفساید است، ولی تکنولوژی هيچ وقت صددرصد دقيق نيست و همين 
راه را برای تفسيرها و اعتراضات بعدی باز می گذارد. قانون فوتبال این را 
نمی گوید که اگر آرنج یک بازیکن یا گوشه شانه اش از آفساید عبور کرده 
باشد داور باید سوت بزند. در فوتبال مهم این است که گل های خوب زده 
شود و بازی ها برای هواداران سرگرم کننده تر باشد، به خصوص در ليگی 
مثل ليگ برتر که پربيننده ترین ليگ دنياست. پيشنهاد من این است که 
تصميم گيری درباره آفسایدهای ميلی متری از VAR گرفته و به داورانی 

که در زمين حضور دارند، سپرده شود.

مارک هالسی

داور بازنشسته فوتبال

 عنوان پهلواني 
بار سنگيني روي دوشم است 

جابر صادق زاده با پيروزی در دیدار فينال وزن 100+ کيلوگرم مسابقات 
کشتي پهلواني کشور مقابل مهدي حسن پور برای ششمين بار به عنوان 
پهلوان کشور معرفي و بازوبند پهلوانی به دست او بسته شد. صادق زاده 
پيش از این در س��ال  های 91، 94، 95، 96 و 97 پهلوان ایران شده بود و 
با ششمين عنوان خود با رکورد مرحوم عليرضا سليمانی برابر شد. او پس 
از کسب این افتخار و دریافت بازوبند پهلواني و عنوان پهلوان باشي کشور 
گفت: »حس خيلی قشنگی است و قطعاً بار سنگينی بر دوش من و همه 
پهلوانان کشور هست. سرآمد همه این پهلوانان، جهان پهلوان تختی است 
که هفدهم دی ماه سالگردشان است. ان شاءالله ما به همراه پهلوانان کشور 
بتوانيم راه او را ادامه دهيم. من بعد از دو سال بالاخره حکم حق سفره را 

گرفتم، ولی تا امروز هيچ حقوقی از این محل دریافت نکرده ام.«

مل��ي  کميت��ه 
مانی سعيدی
      بازتاب

المپي��ک دیروز 
ميزبان مراس��م 
تقدیر از ورزشکاراني بود که تا امروز توانسته اند 
سهميه المپيک کسب کنند. از رشته تيراندازي، 
کشتي، تير وکمان و تکواندو گرفته تا بسکتبال و 
تيران��دازي، المپيکی هایش��ان آم��ده بودند تا 
مس��ئولان به آنها بگویند که حواس ش��ان به 
تلاش های آنها هست و به این بهانه قرار است از 
این ورزشکاران که جزو اولين های کاروان ایران 
هستند که سهميه کسب کرده اند، تجليل شود. 
در حالي هفت ماه تا روشن شدن المپيک توکيو 
باقي مانده که ورزشکاران کش��ورمان تا امروز 
توانسته اند 29 س��هميه کس��ب کنند و همه 
اميدوارند که س��هميه های المپيکي ایران در 
ماه های آینده که اوج مسابقات انتخابي است، 
تعدادش بيش��تر ش��ود. آن طور که مسئولان 
کاروان ایران می گویند طبق برآوردهایش��ان 
تعداد س��هميه هایی که براي این دوره کسب 
خواهد ش��د از 63 س��هميه المپيک ریو کمتر 
نخواهد بود و این اميدواري وجود دارد که بيشتر 
هم ش��ود. در چني��ن ش��رایطي دی��روز رضا 
صالحي اميري، رئي��س کميته ملي المپيک در 
صحبت هایی خطاب به المپيکی ها توصيه هایی 
به آنها داشت: »شما از حالا و حتی اگر در المپيک 
روی سکو هم نروید، باز هم پيروز هستيد. همين 
تلاش برای کسب س��هميه یک پيروزی است. 
همه این تلاش ها می تواند به سکو، سکه و فراتر 
از آن به ش��يرین کامی ملت ختم شود.« البته 
رئيس کميته ملي المپيک برخلاف سياستي که 
وزارت ورزش در پي��ش گرفته اس��ت، در این 
مراسم نيز بر به وجود نياوردن انتظار از کاروان 
ایران تأکيد کرد: »نباید انتظار غيرقابل هضم و 
غيرقابل جذب برای مردم ایجاد کنيم. این باعث 
می شود که اس��ترس و فش��ار بر تيم و کاروان 
اعزامی مان وارد ش��ود. م��ا باید به م��ردم این 
اطمين��ان را بدهيم ک��ه همه ورزش��کاران و 
مس��ئولان تمام تلاش خ��ود را خواهند کرد و 
نتيجه هم دست خداس��ت.« طاهره طاهریان، 
نایب رئيس کميته ملی المپيک نيز با اشاره به 
سهم بالاي بانوان در سهميه هایی که کسب شده 
از آنه��ا و تلاش ش��ان تقدی��ر کرد: »ب��ا وجود 

محدودیت و شرایط نابرابري که ورزشکاران زن 
ما در رقابت های بين المللی دارند، اما توانسته اند 
موفق باش��ند و اميدوارم در المپيک هم نتایج 
خوبی کس��ب ش��ود. مطالبات زنان نسبت به 
گذشته فرق کرده و اميدوارم در فرصتی که باقی 
مانده ورزشکاران المپيکی زن بيشتری داشته 
باشيم.« کيکاووس سعيدي، دبيرکل کميته ملي 
المپيک هم در این مراس��م معتقد بود با وجود 
سخت شدن کسب سهميه، ورزشکاران ایران 
می توانند نس��بت به ریو سهميه های بيشتري 
کس��ب کنند: »روند کسب س��هميه المپيک 
متفاوت از دوره قبل بوده و سخت تر شده و یک 
ماراتن کسب سهميه را شاهد هستيم. اميدوارم 
نسبت به المپيک ریو که 63 سهميه گرفتيم، 
این دوره شاهد افزایش چشمگيری باشيم و با 
همت والای ورزش��کاران نتایج درخش��انی در 

المپيک به ارمغان بياید.«

وقتي VAR صداي همه را در مي آورد

گوارديولا و کلوپ منتقد داور ويدئويي

تأکيد دوباره رئيس کميته ملي المپيک بر عدم ايجاد انتظار از کاروان ايران

تقدير از اولين المپيکي ها

اس�����تفاده از       خبر
ر  و ا کم����ک د
ویدئویي که قرار بود به کمتر شدن حواشي فوتبال 
کمک کند حالا به یکي از بزرگ ترین چالش های 
فوتبال جهان تبدیل شده است. در این خصوص 
روزي نيست که فریاد اعتراض یک مربي یا یک 
باشگاه به گوش نرس��د و این مسئله می تواند در 
نهایت باعث شود فيفا در خصوص نوع استفاده از 
این سيستم تصميم جدیدي اتخاذ کند، به ویژه 
اینکه ضریب اشتباهات داوران حتي با بهره گيری 
از این سيستم تغيير چنداني نکرده است. به دنبال 
اعلام زنجيره ای از آفسایدهای ميلی متری توسط 
کمک داور ویدئویی، به ویژه در ليگ برتر جزیره که 
ناراحتی هواداران را به دنبال داشت، قانون گذاران 
هيئ��ت بين الملل��ی فوتب��ال در نظ��ر دارن��د 
دستورالعملی را برای اس��تفاده از VAR صادر 
کنند. تازه ترین هفته رقابت ه��ای ليگ جزیره 
بار دیگ��ر ش��اهد زنجي��ره ای از تصميم��ات 
جنجال برانگيزVAR بود، به ویژه گل هایی که به 
دليل آفساید مردود اعلام شد. گل وولورهمپتون 
مقابل ليورپول صدرنشين به دليل یک آفساید 
ميلی متری م��ردود اعلام ش��د و در جایی دیگر 
VAR ،  گل شفيلدیونایتد به منچسترسيتی را با 
تصميمی سختگيرانه مردود اعلام کرد. هواداران 
و کارشناسان فوتبال خشمگين هستند، اما در این 
بين مقام��ات ایفاب بر این باورن��د که ليگ برتر 
انگليس با تمرکز بيش از اندازه و به اصطلاح مویی 
بر صحنه های آفساید، آنطور که انتظار می رفت از 
کمک داور ویدئویی اس��تفاده نمی کند. لوکاس 

برود، دبيرکل ایفاب می گوید: »شفافيت و وضوح 
 VAR به عنوان یکی از اصول مهم اس��تفاده از
همچن��ان به ق��وت خ��ود باق��ی اس��ت. برای 
کشف صحنه یا اتفاقی بسيار جزئی نباید زمان 
زیادی صرف شود. اگر صحنه ای در نگاه اول شفاف 
نيست، پس فاقد وضوح است، در نتيجه نيازی به 
بررسی ندارد. در مجمع عمومی سالانه ایفاب در 
فوری��ه س��ال 2020، ای��ن موضوع در نس��خه 
به روزرسانی شده VAR گنجانده می شود، اما این 
به معنای تغيير قوانين نيست، بلکه نوعی یادآوری 
دستورالعمل های گذش��ته است. پپ گواردیولا 
به عنوان مربي که تيمش ضربات بدی از سيستم 
کمک داور ویدئویي خورده در آخرین اظهارات 
خود در این خصوص می گوید: »من بارها گفته ام 
که من ليست بلندبالایی از اشتباهات VAR دارم. 
هر هفته ی��ک اش��تباه ب��زرگ رخ می دهد. در 
دیدارهای دیگر هم اشتباهات بزرگی اتفاق افتاده 
است. اميدوارم فصل آینده این سيستم بهتر عمل 
کند.« یورگن کلوپ، سرمربي موفق ليورپول هم 
دیگر منتقد جدي استفاده از این سيستم است. 
کلوپ می گوید: »جنجال های داوری؟ من فکر 
می کنم اولين صحنه به شما کمک می کند، اما اگر 
به حالت آفساید فکر کنيد، مدتی طول می کشد، 
ولی در م��ورد هند احتمالی تصمي��م می تواند 
سریع تر گرفته شود. در انگليس در حال حاضر 
ش��رایط این گونه پيش می رود. در دیدار مقابل 
استون ویلا تصميماتی که با VAR  گرفته شد به 
ضرر ما بود. این اتفاقات رخ می دهد و هيچ کس 

چنين چيزی را دوست ندارد.«

نقشه بازماندگان تاج براي ماندن
انتخابات زودهنگام راه نجات فوتبال

اوضاع در فدراسيون فوتبال آشفته تر از چيزي است که بتوان تصورش را 
داشت، هرچند که این اوضاع نابسامان، مطلوب مدیران ناکارآمدي است که 
سال هاست در فدراسيون حضور دارند و هيچ عایدي براي فوتبال نداشته 
و ندارند. به رغم اینکه طي جلس��ات روز دوش��نبه حيدر بهاروند به عنوان 
سرپرست فدراسيون انتخاب شد تا امور را پيش ببرد، اما ظاهراً این انتخاب 
نتوانسته شرایط را به گونه ای  جلو ببرد که به سود فوتبال کشور باشد، چراکه 
حالا فدراسيون نشينان و بازمانده های دوران ریاست مهدي تاج عملاً شرایط 

را به گونه ای  جلو می برند که خودشان می خواهند.
نکته اول در خصوص انتخاب بهاروند اینکه تمام علاقه مندان به فوتبال 
خوب به یاد می آورند که بهاروند همان مدیر بازنشس��ته ای است که به 
سبب اتفاقات بازي فينال جام حذفي فصل گذشته به همراه دو مدیر دیگر 
فدراسيون فوتبال از سوي کميته اخلاق و کميته انضباطي فدراسيون توبيخ 
و حتي ممنوع الکار شد، اما نزدیکي به مهدي تاج رئيس مستعفي فدراسيون 
باعث شد که این حکم به جاي اینکه دامن مدیران و دوستان متخلف تاج را 
بگيرد استعفاي رئيس کميته اخلاق و کميته انضباطي فدراسيون فوتبال 
را به همراه داشته باشد تا بهاروند و بقيه بمانند و پست های جدید بگيرند. 

حالا هم که جناب بهاروند همه کاره فدراسيون شده است! 
با یادآوري این اتفاق که مدت زمان زیادي هم از آن نمی گذرد، حالا راحت تر 
می توان متوجه شد که چرا هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال اینقدر اصرار به 
ماندن و حفظ شرایط موجود دارد. انتخاب بهاروند اولين پالس منفي براي 
وزارت ورزش از سوي فدراسيون است. طبيعي است که بهاروند کاملاً در مسير 
تاج حرکت کند و ادامه دهنده برنامه های او باشد. از مدیري با این کارنامه نباید 

توقع کار درست، در راستاي پيشرفت برنامه های فوتبال داشت.
دوشنبه بعدازظهر از جلس��ه داخل وزارت ورزش خبر رسيد که موافقت 
وزارت ورزش با سرپرستي بهاروند با این شرط صورت گرفته که او تا قبل از 
پایان سال شرایط برگزاري مجمع عمومي و انتخاباتي ریاست فدراسيون 
را فراهم کند، اما با گذشت تنها 24 ساعت از این تصميم، حالا بازمانده های 
دوران ریاست مهدي تاج که خوب می دانند با معرفي رئيس جدید دیگر 
جایي در فدراسيون نخواهند داش��ت از حفظ شرایط موجود و برگزاري 
انتخابات در زمان مشخص شده قبلي یعني اردیبهشت 99 خبر می دهند. 

تصميمي که کاملاً مغایر با نظر وزارت ورزش است.
اولين واکنش در این خصوص را فریدون اصفهانيان نشان داد. او می گوید: 
»وزیر ورزش معتقد اس��ت ما طبق اساس��نامه پيش برویم و از این کار 
حمایت کرد. من نمی دانم این شایعه از کجا درآمده است، اما انتخابات 18 

اردیبهشت 99 خواهد بود، اساسنامه این را می گوید.«
عضو هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال در اظهارنظر خود حتي پا را فراتر هم 
گذاشت و با دفاع از بازگشت علي کفاشيان به فدراسيون فوتبال عملاً ثابت 
کرد که چسبيده های این فدراسيون حالا حالا ها قصد رفتن ندارند. او عنوان 
می کند: »کفاشيان اگر حالا هم بخواهد بياید، مشکلی نيست و اسم او هنوز 

در AFC نيز به عنوان نایب رئيس دیده می شود.«
حالا وزارت ورزش و فوتبال کش��ور با چالش��ي جدید روبه رو هس��تند. 
بازمانده های ریاست مهدي تاج به این راحتي ميدان را خالي نمی کنند و 
این یعني زنگ خطر، خطر براي آینده فدراسيوني که همين حالا پرونده 
قطور فسادش مفتوح است. اوضاع نابسامان کنوني و فرصت چهار ماهه 
باقيمانده تا زمان برگزاري مجمع براي ای��ن مدیران بهترین زمان براي 

لاپوشاني و گریز از پاسخگویي است.
آنچه به نظر می رسد، این اس��ت که وزارت ورزش به هيچ عنوان نباید با 
انجام انتخابات در زمان قبلي موافقت کند که به قول معروف جلوي ضرر 
را هر جا بگيریم، منفعت است. مهدي تاج به هر دليلي که بود، استعفا کرد 
و باید با یک برنامه درست مدیران زمان او را نيز از فدراسيون بيرون کرد 
و این محقق نمی شود، مگر با برگزاری انتخابات زودهنگام. به طور حتم 
انتخاب یک رئيس جدید بس��اط مدیران ناکارآمد فعلي را از فدراسيون 
فوتبال جمع می کند. باید توجه داشت که فوتبال ایران روزهاي حساس و 
سرنوشت سازي را پيش رو دارد که به یقين با وجود این مدیران سرانجامي 

جز شکست عایدش نخواهد شد.
با این حال مسئولان وزارت ورزش که وظيفه برگزاری مجامع انتخاباتی 
فدراسيون های ورزشی را بر عهده دارند، تاکنون به تلاش مدیران بازنشسته 
فعلی فدراسيون فوتبال برای جلوگيری از برگزاری مجمع انتخاباتی زود 
هنگام واکنش نشان نداده اند. این مسئله شاید به فيفا هراسی ایجاد شده 
در زمان ریاست مهدی تاج مبنی بر تعليق فوتبال در صورت دخالت دولت 
برگردد، با این وجود مسئولان ورزش با استفاده از تمام ظرفيت هایشان 
نباید اجازه دهند تا مدیران بازنشسته فدراسيون فوتبال که تا امروز نيز با 
دهن کجی به قانون در پست شان ماندگار شده اند، با چوب خيالی فيفا، 

اجازه برگزاری زودهنگام انتخابات فدراسيون فوتبال را ندهند.

استراماچوني بازي سراسر باختگزارش»جوان« از آخرين تمرينات تيم ملي واليبال در تهران پيش از اعزام به انتخابي المپيک در چين
آنچه در خصوص وضعيت استراماچوني و اس��تقلال در حال وقوع است 
دیگر نه یک حاشيه فوتبالي و مربوط به یک تيم، بلکه یک فاجعه ملي و یک 
تحقير بين المللی براي ایران و ایراني است. حالا شاید راحت تر بتوان گفت 
که استراماچوني مشغول تخریب چهره ایران در سطح بين الملل است. 
اتفاقي که سوءمدیریت حاکم بر فوتبال و تلاش مدیران ناکارآمد براي دیده 

شدن به آن کمک می کند.
پيش از این نوشتيم که استراماچوني از ابتدا با نگاهي از بالا به پایين وارد 
فوتبال ما شد؛ یک مربي بيکار و شکست خورده که از فرصت فوتبال ایران 
و باشگاه شناخته شده و پرهوادار استقلال نهایت استفاده را برد و وقتي 
نتيجه مطلوب را گرفت و دوباره نامش را در رسانه های ایتاليایي مطرح 

کرد شبانه چمدان هایش را بست و رفت.
نمایندگان استقلال سه روز اس��ت که در قطر مشغول مذاکره هستند 
)البته به شرط آنکه بپذیریم اصلاً طرف مذاکره ای  وجود داشته باشد(، اما 
هيچ  خبري از این مذاکرات به بيرون درز پيدا نکرده و همين مسئله نيز 
با توجه به سابقه ای  که از این نوع مذاکرات و عقد قراردادها داریم باعث 
می شود از همين حالا نگران سرنوشت فاجعه بار این مذاکرات به شرط 

بازگشت استراماچوني به استقلال باشيم.
سؤال اصلي اینجاست که نمایندگان اس��تقلال قرار است چه چيزي به 
وکيل استراماچوني بگویند و این جناب وکيل چه شرایطي را در استقلال 

می خواهد که مذاکرات اینقدر زمان برده است؟ 
تا جایی که همه می دانيم کار استقلال با استراماچوني تمام شد، اما ناگهان 
نام او دوباره مطرح و یک تيم سه نفره که دو نفر از آنها اصلًا مسئوليتي در 
استقلال ندارند راهي قطر شدند تا با وکيل کارکشته استراماچوني دیدار 
کنند و مربي قهر کرده را دوباره به نيمکت استقلال برگردانند. حالا بر سر 
چه موضوعاتي قرار است توافق حاصل شود که اینقدر طول کشيده کسي 

به درستی نمی داند و هيچ کس هم پاسخگو نيست.
سؤال دوم اینکه کدام یک از این سه نفر به امور حقوقي و قوانين بين المللی 
فوتبال آگاه هستند تا بتوانند در مقابل وکيل استراماچوني از حق باشگاه 
اس��تقلال دفاع کنند؟ توجه داشته باش��يد وقتي خود استراماچوني در 
مذاکرات حضور ندارد، یعني اینکه همه شرایط قبلي را تکرار و به وکيلش 
اعلام کرده است )همان بيانيه 11 بندي معروف (. نمایندگان استقلال در 
حالی بدون هيچ پيش شرطی راهي قطر شده اند که احتمالاً برای بازگرداندن 
استراماچوني و به دست آوردن محبوبيت نزد هواداران تيم، خيلي راحت از 

شرایط نه چندان محکم کنوني استقلال هم عقب نشينی خواهند کرد.
سؤال سوم، اما به سکوت وزارت ورزش به این مسئله برمی گردد. هرچند که 
وزارت نشينان این روزها حسابي درگير استعفاي ناگهاني مهدي تاج هستند، 
اما از آنجا که نمایندگان اعزامي استقلال به قطر با دستور مستقيم وزیر ورزش 
به این سفر رفته اند و شنيده شده که وزارت به آنها گوشزد کرده که این پروسه 
بيشتر از این طولاني نشود، این سؤال در ذهن ایجاد می شود که چرا وزارت در 

مقابل این سکوت خبري هيچ واکنشی نشان نداده است؟
آنچه مشخص است، اینکه استراماچوني و وکيلش )اگر در مذاکرات حضور 
داشته باشند( به خوبی می دانند که چه می خواهند و باید دنبال چه چيزي 
باشند. در طرف مقابل اما نمایندگان استقلال آنگونه که از ظواهر امر برمی آید 
در موضعي کاملًا منفعلانه فقط و فقط به بازگرداندن مربي قهر کرده فکر 
می کنند، حالا به چه قيمتي معلوم نيست. طولاني شدن این مذاکرات که 
به طور مستقيم آبرو و حيثيت فوتبال ایران را در جهان مورد تهدید قرار داده، 
باعث شده از همين حالا بتوان نتيجه گيری کرد که حتي در صورت بازگشت 
استراماچوني به استقلال خيلي زودتر از آنچه تصور می شود با یک تنش 
جدید روبه رو شویم. تنش و حاشيه ای  که به این مربي بهانه گير فرصت قهر 
دوباره و برهم زدن همه چيز را می دهد. فراموش نکنيم که او این بار به طور 
حتم قراردادي محکم تر می بندد و  بندهاي مخفيانه و محرمانه بيشتري را به 
استقلال و نمایندگانش تحميل می کند تا بتواند با خيال راحت تر و در دست 

داشتن مدارک بيشتر فوتبال ایران را بازیچه خود قرار دهد.
در نهایت اما، این بازي سراسر باخت براي فوتبال ایران باید تمام شود. باید 
قبول کرد که توافق احتمالي با این مرب��ي هم چيزي عاید فوتبال ایران و 
استقلال نمی کند، چراکه استراماچوني آن مربي باانگيزه اول فصل نيست 
و به راحتي می توان متوجه شد که او پازل بازگشت احتمالی اش را طوري 
چيده که همه چيز در آن به ضرر استقلال و فوتبال ایران باشد. پازلي که 
حتماً در آن پيش بينی  شده که استراماچوني در قهر بعدي با کدام رسانه های 
معاند صحبت کند و چگونه به فوتبال ایران بتازد. نقشه هایی که حتي به فکر 

تيم سه نفره مذاکره کننده استقلال هم نمی رسد.
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